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1. Presentació  

L’Ajuntament de Sant Cugat del Vallès ha impulsat un procés per revisar i actualitzar el seu Pla 

d’Equipaments per una vigència de sis anys, 2018-2024. Per fer-ho, promou un procés de 

participació per a què la ciutadania pugui identificar i proposar nous equipaments si ho considera 

oportú tenint en compte les necessitats presents i futures dels pròxims sis anys.  

En aquest marc, el 2 de maig de 2017 va tenir lloc la sessió territorial al Barri Centre Oest, a la 

que hi van participar 9 persones.  

L’objectiu de la sessió era recollir les aportacions i propostes de la ciutadania amb relació a les 

necessitats de nous equipaments, usos i possibles localitzacions de la ciutat. 

A continuació, es presenten els resultats de la sessió de treball. 

 

 

2. Síntesi d’aportacions  
 

Criteris generals 

 

• Vetllar per la sostenibilitat energètica dels equip aments 

En el context actual es fa necessari vetllar per l’estalvi i l’eficiència energètica i el consum 

zero en els equipaments. Per aquest motiu, es posa l’accent en la necessitat de preveure la 

sostenibilitat energètica en tots els equipaments del nou Pla. 

 

Equipaments socials 

 

• Acord amb la proposta d’una Residència i Centre de dia a Can Mates  

S’està d’acord amb la proposta inicial plantejada per l’Ajuntament en què es preveu una 

residència i Centre de Dia al costat del CAP de Can Mates.  
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• Preveure una Residència per Gent Gran al centre 

Es demana un centre residencial públic ubicat en una zona cèntrica de la ciutat ja que és on 

hi ha el major nombre de persones grans. 

 
• Preveure un Casal de Gent Gran Activa 

Es valora la necessitat de preveure un equipament adreçat específicament al col·lectiu de 

persones jubilades per tal de poder atendre les seves necessitats. 

 
• Nou CAP en la zona del centre 

Hi ha acord en la necessitat d’un nou CAP a la zona del centre de Sant Cugat. Es valora com 

a necessari preveure un CAP al centre ja que és on es concentra el percentatge més elevat 

de gent gran de la ciutat. 

El Pla d’Equipaments encara vigent preveia un nou CAP als Jardins del Vallès però està 

qualificat de zona verda i caldria compatibilitzar-ho per tal que no es vegi afectada la zona del 

Parc. D’altra banda, l’Ajuntament s’està plantejant, com a alternativa, cercar un emplaçament 

cèntric per un nou CAP.  

 

• Acord amb la proposta municipal d’ampliació del CAP  de la Mina 

També hi ha acord en la proposta municipal d’ampliar el CAP de la Mina. 

 

• Equipaments per a persones sense llar 

Es proposa incloure al Pla una oferta pública d’albergs o altres equipaments amb serveis 

d’higiene (dutxa, rentat de roba, etc.), menjar, etc.  per a persones sense llar.  

 

• Equipaments per l’acollida de persones refugiades 

Es planteja la necessitat de preveure habitatges o altres tipus d’equipaments que permetin 

l’acolliment de persones refugiades a la ciutat.  

La proposta realitzada per l’Ajuntament contempla equipaments per emergències socials, tot i 

que no n’hi ha de previstos específicament per a persones refugiades.  
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Equipaments docents 

 

• Ubicar escoles públiques al centre 

Es posa l’accent en la necessitat d’ubicar escoles municipals amb més cèntriques per reduir 

la distància de recorregut dels infants per accedir als centres escolars. Cal que el Pla faci 

previsió d’equipaments escolars al centre perquè és on es concentra un percentatge més 

elevat de població, tot i que es reconeix que normalment hi ha menys espais disponibles per 

equipaments.  

 

• Ampliar els espais de l’Escola d’Art 

L’Escola d’Art gaudeix de molt dinamisme i pateix un dèficit d’espais. Actualment comparteix 

l’equipament amb Serveis Socials municipals i l’escenari ideal seria construir un edifici nou 

només per a l’Escola. Si això no fos viable es proposa ampliar els espais de l’edifici actual. 

 Per part de l’Ajuntament s’està contemplant l’opció de traslladar els Serveis Socials per 

destinar l’equipament només a l’Escola d’Art però cal veure primer on es podrien reubicar. 

 

• Preveure més escoles bressol públiques 

S’apunta la necessitat de preveure més escoles bressol públiques, per cobrir les necessitats 

d’equipaments dels infants de 0 a 3 anys.  

 

• Nova Escola Bressol Municipal a Can Mates 

En aquest sentit, es proposa preveure una Escola Bressol Municipal a Can Mates per cobrir 

les necessitats d’equipaments per a primera infància de la zona.  

 

• Nova Escola Bressol a Can Bellet 

Acord amb la proposta municipal de preveure una Escola Bressol a Can Bellet ja que hi ha 

necessitats d’equipaments de primera infància a la zona. 

 

• Ampliar l’Escola Bressol Mare de Déu de Montserrat 

Acord amb la proposta d’ampliar l’Escola Bressol Municipal Mare de Déu de Montserrat 

perquè requereix de més espai. 
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Equipaments culturals 

 

• Acord amb la proposta municipal de preveure un Hote l d’Entitats a l’antic ajuntament 

Es valora necessari disposar d’un hotel d’entitats a Sant Cugat del Vallès, especialment per a 

les entitats petites. Aquest espai hauria de disposar de sales i serveis comuns, espais de 

reunió i treball i zones de magatzem. A més, s’està d’acord amb que una bona ubicació seria 

l’edifici de l’antic ajuntament ja que l’emplaçament és cèntric. Pel que fa a la seva 

funcionalitat, però, caldria identificar el nombre d’entitats amb necessitat d’espai per i garantir 

que totes les entitats tenen un lloc i espai de magatzem. També cal tenir present que si el 

cost de reformar l’antic ajuntament per a fer-lo funcional és molt elevat caldria reconsiderar 

l’opció i plantejar l’alternativa de construir-ne un de nou.  

 

• Preveure espais de creació d’artistes locals 

Es proposa la creació d’un espai de creació artística on diferents creadors de diferents 

especialitats poguessin treballar i relacionar-se. Es valora que la millor ubicació per a espais 

de lloguer de coworking, d’interrelació i de treball dels artistes locals, podria ser el Museu 

Grau-Garriga.  

Per part de l’Ajuntament es planteja destinar Can Quitèria al Museu del Tapís i alliberar la 

Casa Aymat per destinar-la a altres usos relacionats amb la creació artística.  

 

• Preveure sales d’assaig i de concerts de gestió púb lica 

Es proposa preveure bucs d’assaig per donar resposta a una reivindicació històrica del jovent 

de la ciutat, que no té espais on assajar, així com sales de concerts. 

 

• Preveure una Sala de Ball 

Es proposa incloure al Pla un espai cultural adreçat al ball (swing, country, etc). 

 

• Convertir la Pedrera Berta en un gran teatre a l’ai re lliure 

Es proposa construir un equipament tipus el Teatre Grec de Barcelona que pugui donar 

cabuda a un aforament ampli per activitats culturals i artístiques.  

 

• Casa de Cultura Nova 
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Es proposa millorar l’espai de la Casa de Cultura fent-la més funcional. I si no és possible, es 

proposa fer-ne una de nova, no per replantejar-ne els usos sinó per millorar i ampliar el seu 

espai.   

L’’Ajuntament té prevista la segona fase de millora de l’equipament que preveu fer una sala 

d’actes més gran i millor condicionada.   

 

• Incloure una Universitat per a gent gran 

S’assenyala que caldria trobar un espai adequat on poder ubicar una universitat per a gent 

gran. 

 

• Alliberar l’espai del carrer Francesc Macià per a e quipaments culturals 

Es planteja que es podria traslladar la brigada municipal a un edifici nou (l’Ajuntament 

proposa per exemple a  l’avinguda Roquetes) i alliberar l’espai del carrer Francesc Macià 

Número 1 per a equipaments culturals.  

De moment és un espai potencial ja que l’Ajuntament no té cap ús compromès.   

 

• Necessitat d’espais per a infants i gent gran  

Davant la necessitat d’espais per a infants i gent gran, es planteja el dubte de si la finca de 

Moisès Broggi es podria destinar a equipament d’ús del barri.  

L’Ajuntament apunta que aquesta casa és de titularitat privada i hi ha un arbre protegit que 

no podrà ser tocat i per tant, de moment és difícil plantejar-se actuacions en aquest espai. 

 

 

Equipaments esportius 

 

• Acord amb tots els equipaments esportius previstos a la proposta inicial de 

l’Ajuntament. 

Es mostra acord respecte la previsió de cobriment de les pistes de Sant Francesc; 

l’arranjament de les pistes esportives de Les Planes; la zona esportiva de Mira-sol; el centre 

cívic esportiu Can Canyameres; i la previsió d’un tercer pavelló.  
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• Nova piscina a la Guinardera 

Es proposa ubicar una nova piscina a la zona de la Guinardera, ja que és una zona on ja hi 

ha previst espai per a equipaments on encara no s’ha projectat cap ús i hi cabria una piscina 

coberta.  

 

• Construcció d’un bikepark 

Es valora necessari construir un bikepark, que actualment ja està en via d’estudi. Seria un 

espai destinat a tot tipus d’activitats de rodes, bicicletes, patins, monopatins, etc. 

El projecte es troba en fase d’estudi i es preveu ubicar-lo sota l’Escola Olivera. S’està 

projectant el Bikepark com un equipament multidisciplinari, adreçat a la pràctica ciclista 

incloent un circuit,  així com a altres esports amb rodes. A més, inclouria zones d’observació 

en l’espai verd i petits cubicles de fitness per a gent gran. 

 

 

Altres equipaments 

 

 

• Incloure la proposta d’un aparcament de bicicletes prioritàriament a la zona de 

l’estació   

L’aparcament permetria l’intercanvi modal a la zona i caldria que fos un equipament tancat 

amb accés controlat, per exemple, com alguns aparcaments europeus en què els bicicletes 

estan una sobre de l’altre per donar més capacitat.  

Des de l’Ajuntament s’explica que actualment s’està fent un aparcament de bicicletes a la 

zona dels horts. 

 

• Proposta d’aparcaments dissuasoris 

Es proposen aparcaments dissuasoris a les entrades de la ciutat, per accedir als Ferrocarrils 

de la Generalitat de Catalunya.  

 


